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COMUNICAT DE PRESĂ

Pentru  a  sărbători  20  Noiembrie,  Ziua  Internațională  a
Drepturilor  Copiilor,  la  Liceul  Teoretic  ,,Callatis”  s-au
desfășurat o serie de evenimente:
1.Concursul ,,Drepturi și responsabilități”. Elevii claselor a
V-a  A,B,C  reprezentați  de  3  echipaje  s-au  întrecut  în
parcurgerea celor 10 probe incluse în concurs. Activitatea s-a
desfășurat  în  parteneriat  cu  Salvați  Copiii  și  reprezintă
parte  integrantă  din  proiectul  național  ,,Și  noi  avem
drepturi”, implementat, de organizație, în România, din anul
1990.
2.  Treptele  drepturilor  copiilor.  Un  perete  din  unitatea
școlară  a  fost  personalizat  cu  panouri  cu  drepturile
copilului. Fiecare treaptă/panou conține un QR Code care poate
fi scanat și deschide o prezentare detaliată a acelui drept.
Activitatea s-a realizat în parteneriat cu Asociația Amprenta
de Bine.
3. Expoziția ,,Sunt copil și am drepturi!” Peste 100 de elevi,
de la gimaziu și liceu, au acceptat provocarea de desena și de
a promova prin artă drepturile copiilor.
Activitatea a fost coordonată de profesorul consilier școlar
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Carmen Silvia Andrei, în echipă cu profesorii Alina Itu, Sibel
Sefer, Cristina Matei, Alina Neagu.

 

 

 

Adolescentă  de  16  ani,
dispărută de acasă
21 noiembrie 2022 5:04

O  adolescentă  din  Pecineaga,  Florentina  Isabela
Calancea, a dispărut de acasa. Fata are 1,70 m, 79 de
kilograme si are ochii albaștri. Cine are cunostinta
despre tânără, poate oferi informațiile apelând numărul
de urgență 112.
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Noul  dispensar  din  comuna
Pecineaga  va  purta  numele
medicului  chirurg  Marian
Stelian Pană
21 noiembrie 2022 5:04
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La iniţiativa primarului comunei
Pecineaga, Niculae Stan, au fost
demarate  în  urmă  cu  2  ani,
lucrările de construcţie a unui
dispensar  de  care  comunitatea
locală  are  mare  nevoie.  După
stufoasa procedură de întocmire
şi  depunere  a  documentaţiei
necesare,  care  au  durat,  mai
mult decât construcţia în sine,
întrucât  a  fost  necesară

obţinerea  de  avize,  a  fost  turnată  fundaţia.

Primiarul  comunei,  Niculae  Stan  a  declarat  pentru  ziarul
„Ediţia de Sud” că, în prezent, lucrările sunt finalizate în
proporţie de 90%, urmând să fie făcută recepţia finală la
începutul anului viitor.

Investiţia se ridică la valoarea de 1.451.294,57 lei, bani
puşi  la  dispoziţie  de  Guvernul  României  prin  Ministerul
Dezvoltării., Lucrărilor Publice şi Administraţei. La această
sumă se adaugă dotările cu mobilier ce vor fi realizate cu
fonduri  de  la  bugetul  local  al  comunei  Pecineaga.  „Noul
dispensar va cuprinde 3 cabinete pentru medicină generală, un
cabinet  de  stomatologie,  sală  de  tratamente  şi  sală  de
aşteptare. Evident, vom asigura toate dotările şi utilităţile,
astfel ca activitatea medicală să se desfăşoare în cele mai
bune condiţii. Ca o premieră, vă pot spune că noul dispensar
se va numi dr. Marian Stelian Pană, în semn de preţuire şi
recunoştinţă faţă de acest cadru medical renumit care şi-a
început cariera într-un cabinet aflat în comuna Pecineaga.
Ulterior, domnia sa s-a specializat în chirurgie, devenind un
medic renumit care a tratat şi salvat mii de pacienţi în
cadrul Spitalului Municipal Mangalia. Cunoscutul chirurg dr.
Marian Stelian Pană s-a născut în anul 1951 şi a decedat în
2020, la data de 16 noiembrie, împlinindu-se, recent, doi ani
de la dispariţia sa. De asemenea, mă pot lăuda că am decis la
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nivelul Consiliului Local Pecineaga să cinstim şi două cadre
militare  cu  grade  foarte  înalte,  care  s-au  născut  şi  au
copilărit  în  comuna  Pecineaga.  Astfel,  Şcoala  Gimnazială
Pecineaga,  situată  în  centrul  comunei,  a  fost  botezată,
recent, după Contraamiralul de flotilă Petre Stoica, domnia
sa, fiind, la un moment dat, şi şef de stat major. De a lungul
carierei,  a  fost  decorat  de  trei  ori  cu  Ordinul  „Meritul
Militar”,  Ordinul  „Virtutea  Maritimă”  şi  Medalia  „Meritul
Militar”. Nu în ultimul rând, am decis, tot la nivel local, să
botezăm  o  stradă  importantă  din  Pecineaga  cu  numele
viceamiralului Nicolae Postoli, de asemenea, născut în comuna
noastră. Domnia sa s-a născut la data de 19 martie 1946 şi a
decedat la 28 octombrie 2007. A avut o carieră militară de
succes, fiind premiat cu ordine şi medalii pentru vechime în
serviciul militar, iar în anul 2000 a primit Ordinul Naţional
„Serviciul Credincios” în grad de ofiţer” a precizat edilul
comunei Pecineaga, Niculae Stan.

Taner Reşit, primarul comunei
Tuzla:  „Unităţile  de
învăţământ  au  suficient
combustibil  până  la
primăvară!”
21 noiembrie 2022 5:04
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Primarul  comunei  Tuzla,  Taner
Reşit,  îi  asigură  pe
concetăţenii  săi  că
administraţia  locală  a  făcut
toate  eforturile  pentru  a
asigura  combustibiliul
unităţilor  de  învăţământ  din
localitate.

„Primăria comunei Tuzla a achiziționat combustibilul necesar
în vederea încălzirii în perioada rece a celor trei unități de
învățământ: Școala Gimnazială nr. 1 Tuzla (cele două corpuri)
și a celor două grădinițe din comună. Pe această cale îi
asigur pe toţi părinții cu privire la faptul că avem suficient
combustibil  pentru  încălzirea  unităților  de  învățământ  din
Tuzla  până  în  primăvara  anului  viitor.  Elevii  din  comuna
noastră să își pot, astfel, desfășura activitatea în cele mai
bune condiții”, ne asigură Taner Reşit.

Alina Dan, actualul director
al spitalului, unic candidat
pentru un nou mandat!
21 noiembrie 2022 5:04

Directorul în funcție al Spitalului Municipal Mangalia, Alina
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Dan, este singurul candidat care a îndeplinit condițiile de
participare la concursul de manager al unității medicale.

Promovarea  concursului  de  manager  este,  astfel,  un  examen
lipsit  de  emoții  pentru  Alina  Dan,  iar  reconfirmarea  pe
funcție o simplă chestiune de timp.

Pe 23 noiembrie urmează ca actualul director să își susțină
proiectul de management, dar, chiar zilele acestea, proiectul
trebuie sa fie făcut public, pe site-ul spitalului.
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Anunţ  Sanatoriul  Balnear
Mangalia
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Minuta dezbaterii pe marginea
Regulamentului  agenţilor
economici  din  Municipiul
Mangalia  este  datată  12
august şi „fără reprezentanţi
din  partea  agenţilor
economici”!
21 noiembrie 2022 5:04
Pe site-ul primăriei a fost publicat, recent, procesul verbal
al dezbaterii de la Casa de Cultură din 7 noiembrie a.c.
Bănuim că despre aceasta este vorba, pentru că, în deschiderea
actului oficial, ni se spune că şedinţa a avut loc pe 12
august, iar, la finalul celor 17 pagini, aflăm, că, de fapt,
la  dezbatere  „nu  s-au  prezentat  reprezentanţi  din  partea
cetăţenilor,  din  partea  agenţilor  economici  şi  se  declară
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şedinţa închisă” (probabil, procesul verbal a fost aşternut
peste un altul, similar, iar reprezentanţii primăriei sunt
obişnuiţi cu starea de non-combat a cetăţenilor urbei, numărul
mare de agenţi economici prezenţi la dezbatere depăşindu-le,
cu mult, aşteptările).

Pentru cei ce nu au văzut dezbaterea (video aici) minuta face
un rezumat, destul de trunchiat, al celor ce s-au discutat în
sală. A fost eliminat discursul unor mangalioţi veniţi să
protesteze împotriva unor sancţiuni date de Poliţia Locală,
dar şi o parte a declaraţiilor agenţilor economici nemulţumiţi
de modul în care administraţia aplică legea la nivel local.

Nici  modul  în  care,  odată  eliminată  sabia  de  deasupra
capetelor  lor,  prin  promisiunea  viceprimarului  Angelescu,  au
ales  să  părăsească  sala  administratorii  societăţilor  din
centrul  urbei,  lăsându-i  pe  ceilalţi  să  îşi  ducă,  mai
departe propriile bătălii.

Minuta-sedintei-de-dezbatere-publica-a-Proiectulului-de-
hotarare-privind-aprobarea-Regulamentului-privind-organizarea-
si-desfasurarea-activitatilor-comerciale-si-a-serviciilor-de-
piata-in-Municipiul-Ma

Primarul comunei Tuzla, Taner
Resit:  „La  mulți  ani,
Dobrogea!”
21 noiembrie 2022 5:04

https://youtu.be/0E23GoC7B8c
https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2022/11/Minuta-sedintei-de-dezbatere-publica-a-Proiectulului-de-hotarare-privind-aprobarea-Regulamentului-privind-organizarea-si-desfasurarea-activitatilor-comerciale-si-a-serviciilor-de-piata-in-Municipiul-Ma.pdf
https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2022/11/Minuta-sedintei-de-dezbatere-publica-a-Proiectulului-de-hotarare-privind-aprobarea-Regulamentului-privind-organizarea-si-desfasurarea-activitatilor-comerciale-si-a-serviciilor-de-piata-in-Municipiul-Ma.pdf
https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2022/11/Minuta-sedintei-de-dezbatere-publica-a-Proiectulului-de-hotarare-privind-aprobarea-Regulamentului-privind-organizarea-si-desfasurarea-activitatilor-comerciale-si-a-serviciilor-de-piata-in-Municipiul-Ma.pdf
https://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2022/11/Minuta-sedintei-de-dezbatere-publica-a-Proiectulului-de-hotarare-privind-aprobarea-Regulamentului-privind-organizarea-si-desfasurarea-activitatilor-comerciale-si-a-serviciilor-de-piata-in-Municipiul-Ma.pdf
https://editiadesud.ro/primarul-comunei-tuzla-taner-resit-la-multi-ani-dobrogea/
https://editiadesud.ro/primarul-comunei-tuzla-taner-resit-la-multi-ani-dobrogea/
https://editiadesud.ro/primarul-comunei-tuzla-taner-resit-la-multi-ani-dobrogea/


Cu ocazia Zilei Dobrogei, primarul din Tuzla, Taner Resit, a
transmis un mesaj catre toti locuitorii comunei: „Dobrogea,
tărâmul binecuvântat dintre Dunăre și Marea Neagră, se bucură
de o diversitate de tradiții istorice și culturale pe care i
le  conferă  numărul  important  de  minorități  etnice.  Aceste
etnii sunt rezultatul unei istorii de peste 2000 de ani și al
complexității fenomenelor de cultură și civilizație care le-au
adus să trăiască împreună. Minoritățile etnice se bucură în
Dobrogea de astăzi de drepturi și libertăți care le-au permis
să-și conserve și să promoveze specificul etnic cultural. În
Dobrogea trăiesc turci, tătari, aromâni și alții și fiecare
dintre  aceste  etnii  și-au  păstrat  identitatea  culturală,
tradițiile și obiceiurile aducând în același timp contribuție
la dezvoltarea vieții economice în general.
La mulți ani, Dobrogea!”

Expoziția  retrospectivă  a
Olimpiadei de Benzi Desenate
a ajuns la Constanța!
21 noiembrie 2022 5:04
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De la București la Suceava și acum la Constanța, expoziția
retrospectivă  a  Olimpiadei  de  Benzi  Desenate  poposește  la
malul  Mării  Negre  în  ajunul  Zilei  Dobrogei  (14  noiembrie
2022).  Gazda  expoziției  itinerante  este  Școala  Gimnazială
,,Petre Ispirescu” (Aleea Universității nr. 40) unde va rămâne
expusă, în aer liber, până la finalul anului. Expoziția poate
fi vizitată gratuit de toți iubitorii celei de a 9-a arte!

Olimpiada de Benzi Desenate a ajuns anul acesta la a III-a
ediție. Inițiată în 2020 de Mihai Ionuț Grăjdeanu – autor și
profesor de benzi desenatei, sub egida Comitetului Olimpic și
Sportiv Român și a Academiei Olimpice Române, fiecare ediție
are o temă legată fie de o aniversare a Comitetului Olimpic
Internațional, fie de desfășurarea Jocurilor Olimpice de vară
sau  de  iarnă,  fie  de  poveștile  campionilor  olimpici  ai
României. Este un eveniment desfășurat sub patronajul Comisiei
Naționale a României pentru UNESCO.

Elevi de la toate cursurile școlare (clasele I – XII), din
toate  colțurile  țării,  au  participat  la  acest  concurs
național,  unic  la  nivel  mondial.

“În fiecare dintre cei 3 ani ai acestei Olimpiade de Benzi
Desenate am ales subiecte care să fie cât mai aproape de
spiritul  olimpic,  de  fair  play,  de  povești  adevărate  cu
sportivi. Am primit peste mii de lucrări și au fost alese
câștigătoare cele cu povești inedite, cu un desen deosebit și,
cel mai important, cu un mesaj care să ne învețe că sportul
este necesar în viață de la cele mai fragede vârste până la
maturitate și chiar bătrânețe. Vă invit să descoperiți patine
vorbitoare, schiuri zburătoare și alte povești năstrușnice ale



celor mai talentați elevi din țară.” (Mihai Ionuț Grăjdeanu)

____________________

Mihai I. Grăjdeanu s-a născut și a crescut în Mangalia. Acum
predă Bandă Desenată la școli din București și din țară.

Lipsă  apă  în  zonele  Mamaia
Sat și Mamaia Nord!
21 noiembrie 2022 5:04
Conducta de alimentare cu apă, cu diametrul de 600 mm din
Stațiunea  Mamaia,  a  înregistrat  o  avarie,  astăzi  –  12
noiembrie  2022.  Pentru  remedierea  acesteia  s-a  impus
întreruperea furnizării apei în intervalul orar 14.30 – 18.30.
Sunt afectați de lipsa apei consumatorii din zona cuprinsă
între Summerland și Ecluza Năvodari (Mamaia Sat, Mamaia Nord,
Hanul Piraților, Tabăra de copii Năvodari și Depozitul 10).

Ne  cerem  scuze  pentru  neplăcerile  create  tuturor
utilizatorilor pe care îi asigurăm că echipele de intervenție
vor  face  tot  posibilul  pentru  finalizarea  lucrărilor  și
reluarea furnizării apei potabile în cel mai scurt timp.

Atenție,  se  întrerupe
furnizarea  apei  în  loc.
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Siliștea!
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Luni – 14 noiembrie 2022, în intervalul orar 08.00 – 17.00, se
va sista furnizarea apei potabile în localitatea Siliștea,
județul Constanța, ca urmare a unor operațiuni de întreținere
și igienizare la nivelul sistemului de alimentare cu apă din
localitate.
Ne cerem scuze pentru neplăcerile create abonaților, pe care
îi asigurăm că echipele de intervenție vor face tot posibilul
pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea  furnizării  apei
potabile în cel mai scurt timp.
Totodată, rugăm toți utilizatorii afectați de această oprire
să își asigure rezerva minimă de apă pentru consum și uz
casnic în perioada în care va fi sistată alimentarea cu apă.

 

Comunicare nonviolentă pentru
prevenirea bullyingului
21 noiembrie 2022 5:04
Statele membre UNESCO au declarat prima joi din noiembrie
Ziua  internațională  împotriva  violenței  și  bullyingului
în școală.

Liceul Teoretic ,,Callatis” face un pas înainte în călătoria
pentru diminuarea bullyingului din școală prin participarea la
proiectul  „Comunicarea  nonviolentă  pentru  prevenirea
bullyingului”,  implementat  de  AsocițiaEmpaticus.
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Proiectul presupune participarea la un atelier gratuit pentru
cadrele didactice în data de 2 noiembrie 2022 și implementarea
unor activități la clasă pentru prevenirea bullyingului, în
perioada 3-11 noiembrie 2022, de către profesorul consilier
școlar Andrei Carmen Silvia.
La  nivelul  unității  școlare  beneficiarii  proiectului  sunt
elevii claselor a VI-a.
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Festivalul  de  film  VIITORUL
ÎN  CONSTRUCȚIE,  popas  la
Liceul Teoretic ,,Callatis”
21 noiembrie 2022 5:04
În  data  de  2  noiembrie  2022,  reprezentanții  Asociației
Bloc  Zero  aflați  în  călătorie  prin  țară  cu  Festivalul
lunadoc#9:  Viitorul_în_construcțieau  făcut  popas  la
Liceul Teoretic ,,Callatis”din Mangalia.

A fost o experiență efervescentă și productivă care poate
continua pe platforma www.kinoteca.bloczero.ro, unde elevii și
cadrele didactice pot viziona gratuit filme educative.
După proiectarea filmului „În cazul unui dezastru selenar”,
adolescenții  prezenți  au  discutat  despre  diferența  dintre
fakenews și deepfake, cum se poate descoperi un videoclip
deepfake și cât de important este să privim cu ochi critic
ceea ce vedem pe Internet.
Filmului  „Lumea  de  mâine”  i-a  urmat  o  discuție  foarte
antrenantă despre viitorul văzut prin prisma sensibilităților
personale ale fiecăruia dintre noi, despre carpediem și ce
înseamnă să „trăiești” și să fii viu, despre esența diferenței
dintre om și robot și cum tot ce este diferit de noi ne
sperie.
Filmul „Eu sunt Gen Z” a inițiat subiecte desprinse din film:
liber arbitru, dependență și stima de sine.
Ne-am bucurat să descoperim adolescenți implicați în discuții
și dornici să-și spună opiniile despre viitor și, cu această
ocazie, să mai facem un pas în exemplificarea importanței
educației cinematografice și prin film în formarea tinerilor.
La nivelul școlii, activitatea a fost coordonată de profesorul
consilier școlar Andrei Carmen Silvia, în echipă cu prof.
Giurcă Adina și Întorsură-Moldoveanu Geanina.
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Dosar DNA Constanța: mită de
2.000 de lei pentru un aviz
PUZ!
21 noiembrie 2022 5:04
Procurorii  din  cadrul  Direcției  Naționale  Anticorupție  –
Serviciul teritorial Constanța au dispus punerea în mișcare a
acțiunii penale și luarea măsurii controlului judiciar pe o
durată de 60 de zile, începând cu data de 10 noiembrie 2022, a
inculpatei

TIȚĂ MAGDALENA, director executiv al Direcției Județene pentru
Cultură Constanța, în sarcina căreia s-a reținut comiterea
infracțiunii de luare de mită.

În aceeași cauză procurorii anticorupție au mai dispus punerea
în mișcare a acțiunii penale față de CLIANTE ELENA MĂDĂLINA,
inspector superior în cadrul Direcţiei Județene pentru Cultură
Constanța (cercetată în stare de libertate) în sarcina căreia
s-a reținut comiterea infracțiunii de luare de mită.

În ordonanțele procurorilor se arată că, în cauză, există date
și probe care conturează următoarea stare de fapt:

În data de 09 noiembrie 2022, inculpatele Tiță Magdalena și
Cliante Elena Mădălina, în calitățile menționate mai sus, ar
fi primit de la o persoană (martor în cauză) suma de 2.000 lei
(câte  1.000  lei  de  fiecare),  pentru  a-și  îndeplini
îndatoririle de serviciu, în sensul emiterii unui aviz necesar
realizării planului urbanistic zonal pentru o suprafață de
teren amplasată în localitatea Valu lui Traian.

Pe timpul cât se află sub control judiciar, inculpata Tiță
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Magdalena trebuie să respecte o serie de obligații, între
care:
–  să  nu  comunice  direct  sau  indirect,  pe  nicio  cale,  cu
persoanele menționate în ordonanța de dispunere a controlului
judiciar,
–  să  nu  desfășoare  activitatea  în  exercitarea  căreia  a
săvârșit fapta (sau să nu exercite prerogativele funcției de
director  executiv  al  Direcției  Județene  pentru  Cultură
Constanța, precum și pe cele specifice activității de control
și verificare la nivelul DJC Constanța, în vederea respectării
aplicării  reglementărilor  legale  din  domeniul  culturii  și
patrimoniului național.

Inculpatei Tiță Magdalena i s-a atras atenția că, în caz de
încălcare cu rea-credință a obligațiilor care îi revin, măsura
controlului judiciar se poate înlocui cu măsura arestului la
domiciliu sau măsura arestării preventive.

Inculpatelor Tiță Magdalena și Cliante Elena Mădălina li s-au
adus la cunoștință calitatea procesuală în conformitate cu
prevederile art. 309 Cod de procedură penală.

În  cauză  procurorii  au  beneficiat  de  sprijin  din  partea
Direcției Generale Anticorupție.

Facem precizarea că punerea în mișcare a acțiunii penale este
o etapă a procesului penal reglementată de Codul de procedură
penală,  având  ca  scop  crearea  cadrului  procesual  de
administrare a probatoriului, activitate care nu poate, în
nici  o  situație,  să  înfrângă  principiul  prezumției  de
nevinovăție.



Accident  in  zona  comunei
Tuzla!
21 noiembrie 2022 5:04
In urmă cu câteva minute a avut loc un accident in zona
comunei Tuzla, in care au fost implicate doua autoturisme. Un
barbat de 38 de ani a fost rănit si transportat la spital.
Alte doua persoane au refuzat transportul la spital.

Vom reveni.
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Lipsă  apă  în  zonele  Mamaia
Sat și Mamaia Nord!
21 noiembrie 2022 5:04
 
Conducta de alimentare cu apă, cu diametrul de 600
mm din Stațiunea Mamaia, a înregistrat o avarie,
astăzi  –  09  noiembrie  2022.  Pentru  remedierea
acesteia s-a impus întreruperea furnizării apei în
intervalul orar 15.00 – 20.00.
Sunt afectați de lipsa apei  consumatorii din zona
cuprinsă între Summerland și Ecluza Năvodari (Mamaia
Sat,  Mamaia  Nord,  Hanul
Piraților, Tabăra de copii Năvodari și Depozitul
10).

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create tuturor
utilizatorilor pe care îi asigurăm că echipele de
intervenție  vor  face  tot  posibilul  pentru
finalizarea lucrărilor și reluarea furnizării apei
potabile în cel mai scurt timp.

Primarul  din  Cernavodă,
trimis  în  judecată  pentru
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abuz în serviciu!
21 noiembrie 2022 5:04
Procurorii  din  cadrul  Direcției  Naționale  Anticorupție  –
Serviciul  teritorial  Constanța  au  dispus  trimiterea  în
judecată, în stare de libertate, a inculpatului

 

NEGOIȚĂ LIVIU CRISTIAN, la data faptei și în prezent primar al
orașului  Cernavodă,  județul  Constanța,  pentru  săvârșirea
infracțiunii de abuz în serviciu dacă funcționarul public a
obținut pentru sine ori pentru altul un folos necuvenit, cu
consecințe deosebit de grave, în formă continuată.

 

În rechizitoriul întocmit, procurorii au reținut, în esență,
următoarea stare de fapt:

 

În  perioada  aprilie  2017-  august  2019,  inculpatul  Negoiță
Liviu  Cristian,  în  calitatea  menționată  mai  sus,  ar  fi
aprobat, fără respectarea dispozițiilor legale, un număr de 33
de ordonanțări din partea Primăriei municipiului Cernavodă,
prin care ar fi fost dispusă plata nelegală a sumei totale de
9.307.790 lei, în folosul unui club sportiv.

În cauză au fost dispuse măsuri asigurătorii.

Consiliul Local Cernavodă nu a aprobat constituirea ca parte
civilă împotriva inculpatului Negoiță Liviu Cristian.

 

Dosarul a fost trimis spre judecare la Tribunalul Constanța cu
propunere de a se menține măsurile asigurătorii dispuse în
cauză.
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Facem  precizarea  că  această  etapă  a  procesului  penal
reprezintă, conform Codului de procedură penală, finalizarea
anchetei penale și trimiterea rechizitoriului la instanță spre
judecare,  situație  care  nu  poate  să  înfrângă  principiul
prezumției de nevinovăție.

 

Curtea de Conturi urmează să
verifice  situaţia
patrimonială  a  Pădurii
Comorova!  Raportul  Curţii:
„există inadvertenţe în ceea
ce priveşte suprafaţa Pădurii
Comorova”!
21 noiembrie 2022 5:04

Bătălia pentru păstrarea Pădurii Comorova, aşa cum ne-a fost
lăsată acum 130 de ani de către Regele Carol I, pare aproape
pierdută: coloşii imobiliari au muşcat, cu sete, din copacii
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seculari, spaţiul verde a fost betonat, iar dezvoltatorii, ce
nu au mai avut loc de construit în Mamaia sau Năvodari îşi
freacă mâinile de bucurie: sudul litoralului este, la ora
actuală, aur curat pentru afacerile lor.

Potrivit Curţii de Conturi, citată de ziarul adevărul.ro, „În
perioada  2000-2005,  Pădurea  Comorova  a  căzut  victima  unor
afaceri imobiliare veroase prin vânzări și revânzări succesive
de  terenuri/loturi  împădurite  între  persoane  juridice  și
persoane fizice sau între persoane fizice, fiecare urmărind să
obțină  un  beneficiu  de  pe  urma  tranzacțiilor  cu  terenuri
forestiere”, se arată într-un raport al Curții de Conturi
realizat în anul 2013”. Aceeaşi sursă exemplifică și modul în
care suprafețe din pădure au făcut obiectul unor vânzări în
cascadă, cu beneficii uriașe pentru persoane private: „La data
de  8  februarie  2003,  primăria  a  vândut  către  o  societate
comercială suprafața de 8,5 ha pădure cu suma de 1,8 milioane
lei,  plătibili  în  4  rate.  Un  an  mai  târziu,  societatea
comercială a revândut terenul unei persoane fizice cu suma de
2,2 milioane lei. Persoana fizică nu a stat prea mult pe
gânduri și cinci luni mai târziu a (re)vândut terenul unei
societăți de investiții imobiliare cu 29,8 milioane lei”, se
arată în raportul Curții de Conturi, citat de ziarul Adevărul.

În luna martie a acestui an, o iniţiativă a USR Mangalia
demara strângerea de semnături pentru promovarea unui HCL care
să scoată Comorova din proprietatea privată a municipiului
Mangalia și introducerea ei în domeniul public, precum și
declararea acesteia ca fiind de uz și interes public local.
Cele 2.000 de semnături au fost strânse timp de trei luni.
Primăria nu a înaintat, nici până în prezent, o propunere de
HCL în baza semnăturilor strânse de USR Mangalia.

Preşedintele USR Mangalia, Semiran Abdurefi, arăta că: “În
2000, ce mai rămăsese din suprafața de pădure a fost trecută
din proprietate publică în proprietate privată a Municipiului
Mangalia, ca ulterior, în 2003, să se stabilească “folosirea
definitivă sau temporară a terenurilor forestiere în suprafață



de  431,70  ha  în  alte  scopuri  decât  silvice  (…)  pentru
extinderea  intravilanului  municipiului  Mangalia”.  Ambele
decizii au fost luate prin hotărâri ale Consiliului Local
Mangalia,  ceea  ce  a  echivalat  în  realitate  cu  începutul
dezastrului pentru pădurea Comorova, bucăți semnificative din
pădure fiind vândute la prețuri de nimic și defrișate de noii
proprietari pentru proiecte imobiliare. În urmă cu doi ani,
Primăria Mangalia a emis două certificate de urbanism pentru
terenul în suprafaţă totală de 25.038 mp (2,5 ha), în numele
proprietarilor  terenurilor  cu  nr.  cadastral  111718  şi  nr.
cadastral  109506,  pentru  viitoare  investiții  imobiliare,
terenuri care au făcut parte din suprafața rămasă de 519 ha a
Pădurii Comorova. Ca rezultat al acestor demersuri, deși încă
nu a fost aprobat proiectul, o suprafața importantă de pădure
a  fost  deja  defrișată.  În  prezent,  din  datele  de  care
dispunem,  mai  există  395,25  ha  de  pădure  în  proprietatea
privată a municipiului Mangalia, suprafață care se află în
pericol de dispariție tocmai din cauza acestui statut juridic,
așa cum de altfel s-a demonstrat prin acțiunile abuzive de
împroprietărire a mai mulți dezvoltatori imobiliari”.

La câteva zile după declaraţiile liderului USR, pe 1 aprilie
2022, primarul Mangaliei, Cristian Radu, emitea un comunicat
de  presă  în  care  arăta:  “Punem  un  deosebit  accent  pe
protejarea mediului și a spațiilor verzi din stațiuni. Este
regretabil că unii politicieni locali dezinformează populația
și nu se documentează, înainte de a face declarații publice pe
acest subiect. Toate proiectele de dezvoltare din stațiuni,
sau oraș, au avizele necesare, inclusiv de la Agenția pentru
Protecția  Mediului.  Intenționăm  să  înființăm  un  parc
municipal,  în  Pădurea  Comorova,  tocmai  pentru  a  proteja
natura, în conformitate cu prevederile din Planul Urbanistic
General,  reactualizat  recent,  cu  reglementări  clare  în
privința  suprafețelor  împădurite  și  zonelor  verzi”,  spunea
şeful administraţiei din Mangalia, Cristian Radu.

Subiectul Comorova este departe de a se fi soluţionat. La



solicitarea “Ediţia de Sud”, Curtea de Conturi a confirmat că,
în perioada 1 aprilie 2014-29 aprilie 2014 a fost efectuat un
control cu tema „Audit al performanţei privind eficienţa şi
eficacitatea concesionării şi închirierii bunurilor aparţinând
domeniului  public  şi  privat  al  UAT-urilor  pe  perioada
2010-2013”,  la  Serviciul  Public  Administrarea  Domeniului
Public şi Oprivat Mangalia, finalizat cu recomandarea privind
clarificarea  situaţiei  juridice  a  Pădurii  Comorova  şi  a
suprafeţei  de  pădure  existentă  la  acest  moment,  cu
actualizarea  inventarului  bunurilor  din  domeniul  public  al
UATM Mangalia.

“Având  în  vedere  înştiinţarea  transmisă  de  Primăria
Municipiului  Mangalia,  ca  urmare  a  solicitării  adresate
entităţii de Camera de Conturi Constanţa, au rezultat unele
inadvertenţe în ceea ce priveşte suprafaţa Pădurii Comorova.
În  acest  context,  raportat  la  prerogativele  de  control
conferite  de  Legea  nr.  94/1992  privind  organizarea  şi
funcţionarea Curţii de Conturi, republicată, cu modificările
şi  completările  ulterioare,  aspectele  privind  evoluţiile
recente legate de situaţia patrimonială a Pădurii Comorova,
vor fi avute în vedere de Camera de Conturi Constanţa în
cadrul următoarei misiuni de audit ce se va realiza la UAT
Mangalia“ (la începutul anului viitor, n.r.), se arată în
răspunsul primit de “Ediţia de Sud”.

 

Incendiu  pe  strada  Cetăţii
din Mangalia!
21 noiembrie 2022 5:04
ISU Dobrogea intervine, în aceste momente, la stingerea unui

https://editiadesud.ro/incendiu-pe-strada-cetatii-din-mangalia/
https://editiadesud.ro/incendiu-pe-strada-cetatii-din-mangalia/


incendiu ce a izbucnit la o casă de pe Strada Cetăţii, din
localitate.

Vom reveni cu amanunte.

UPDATE: Incendiul a fost lichidat, a ars un panou electric.

Actori invitați și proiecții
de  film  gratuite  la  Zilele
Dobrogene de Film, între 12 –
14 noiembrie la Constanța
21 noiembrie 2022 5:04

În perioada 12 – 14 noiembrie la Constanța au loc Zilele
Dobrogene de Film, un eveniment care propune publicului o
serie de proiecții de filme românești și străine co-produse de
cineaști din țări aflate în regiunea Mării Negre sau filmate
în zona Dobrogei. Intrarea la proiecții este gratuită, iar
acestea vor avea loc la Centrul Multifuncțional Educațional
Pentru Tineret „Jean Constantin” (Bulevardul Ferdinand 56) și
la Sala Studio a Teatrului de Stat Constanța (Strada Lahovari
Ion 2). În plus, la eveniment vor participa actori precum
Olimpia Melinte, Bogdan Farcaș sau Adrian Titieni, care vor
sta de vorbă cu publicul la finalul proiecțiilor.
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Programul Zilelor Dobrogene de Film se deschide sâmbătă, 12
noiembrie, la ora 15:30 la Centrul MEPT „Jean Constantin” cu
Between Two Dawns / Din zori până în zori (2021, r. Selman
Nacar),  o  co-producție  Turcia  –  România  multi-premiată  la
festivalurile de profil. Filmul este un portret tulburător al
Turciei  contemporane,  în  care  onoarea  familiei  este,  în
continuare, mai presus de orice.

Tot sâmbătă, la Centrul MEPT „Jean Constantin”, de la ora
17:30 va avea loc proiecția filmului Căutătorul de Vânt (2022,
r. Mihai Sofronea, co-producție România – Bulgaria)). Filmat
în Dobrogea, filmul spune povestea unui bărbat (interpretat
extraordinar de actorul Dan Bordeianu) care află că mai are
puțin  timp  de  trăit,  dar  regăsește  frumusețea  vieții.  La
proiecție vor fi prezenți regizorul Mihai Sofronea, dar și
actorii Olimpia Melinte, Adrian Titieni, Elias Ferkin, Adrian
Păduraru, Sebastian Pintilie și Mihai Gălățan.

Duminică, 13 noiembrie, de la ora 17:30, la „Jean Constantin”
publicul este așteptat la proiecția … Poate mai trăiesc și azi
(2020, r. Tudor Cristian Jurgiu, co-producție România-Grecia),
o  poveste  de  dragoste  neobișnuită,  filmată  la  mare  și
inspirată  din  filme,  cărți  și  folclor.

În ultima zi a evenimentului, spectatorii sunt așteptați la
Sala Studio a Teatrului de Stat Constanța de la ora 18:00
pentru filmul Breaking News (2017, r. Iulia Rugină) filmat în
Dobrogea,  cu  Andi  Vasluianu  și  Voica  Oltean  în  rolurile
principale. Filmul spune povestea unui cunoscut reporter TV
care trebuie să realizeze unul dintre cele mai grele reportaje
din  viața  lui.  Iar  ultima  proiecție  din  program  este
Neidentificat  (r.  Bogdan  Georgi  Apetri,  2020),  un  film
polițist  premiat  la  Festivalul  Internațional  de  Film
Transilvania sau la Festivalul de Film de la Varșovia. Actorul
din rolul principal, Bogdan Farcaș, va fi prezent la Constanța
pentru o discuție cu publicul.

Zilele Dobrogene de Film este un proiect organizat de Libra



Films  și  finanțat  de  Primăria  Municipiului  Constanța  și
organizat  cu  sprijinul  Consiliului  Județean  Constanța,
Centrului Cultural Județean Constanța „Teodor T.Burada”, al
Teatrului de Stat Constanța și în parteneriat cu Continental
Forum Constanța.
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